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Møde i Teknik- og Miljøudvalget 
Den 2. september 2024 
 

 

REFERAT  
 
Møde i Teknik- og Miljøudvalget 
Dato: Mandag den 2. september 2024 kl. 10 – 12 
Sted: Mødelokale B, 2. sal 
 
Deltagere: 
Peder Blom (formand), Annette Thernøe (næstformand), Arne Bjørn Nielsen, Jette Ruth Nielsen, 
Lone Skov Al Awssi, Merete Råschou og Ulla Morin. 
Afbud: Bjarne Jørgensen, Arvin Storgaard, Lisbeth Sølver og Jan Østergaard Bertelsen. 
 

1. Valg af dirigent  
Ulla vælges som dirigent. 
 
2. Godkendelse af dagsorden 
Henvendelsen fra Borgerrådgiveren tilføjes som nyt punkt 7. 
Dagsordenen godkendes. 
 
3. Godkendelse af referat  
Referatet er godkendes. 
 
4. Orientering fra det politiske Teknik- og Miljøudvalg 

Udvalget drøfter eventuelle relevante sager fra det seneste møde i det politiske 
udvalg. 
Link: https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Teknik-
%20og%20Milj%C3%B8udvalget 
 

Orienteringen tages til efterretning. 
 

5. Drøftelse af hvad vi kan nå på de sidste 3 møder 
Hvad skal vi overdrage til det nye udvalg? 

 
Input til model for overlevering 
Fagligt indhold 

- Udvalget har haft særlig fokus på udeservering, som rulles ud i 2025, hvilket 
vi opfordrer til, at der følges op på. 

- Vi lykkedes når vi formår at opnå lydhørhed fra borgmesteren og det 
politiske udvalg samt et godt samarbejde med forvaltningen. 

- Udvalget anbefaler det nye råd at fokusere på hhv.: 
o Tilgængelighed generelt 
o Gå tilgængelighedsruter med et par års mellemrum 
o Arbejde med ’ældrevenlig by’ 
o Billigere offentlig transport 
o Max tre mærkesager og klar prioritering af det vigtigste 

 
Møder og struktur 

- Èt månedligt møde har været passende, da der løbende kommer mange 
ting. Det er vigtigt med en god og tydelig dagsorden, som alle forventes at 
have forberedt sig til. 

- Det er en fordel, at formand/næstformand er strukturerede. 

https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Teknik-%20og%20Milj%C3%B8udvalget
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Teknik-%20og%20Milj%C3%B8udvalget
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- TMU har arbejdet sammen med både BU og KFU, når opgaverne har bredt 
sig over flere områder. 

 
Samarbejde – internt og eksternt 

- Udvalget har brugt oplæg til at blive klogere på specifikke emner, herunder 
Movia (busruter, flexordning, tryghedsundersøgelser mv. 

 
Andet 

- Præsentationer af udvalgenes arbejde for Ældrerådet er godt og lærende 
- Det vil være en styrkelse af sammenhængen mellem fagudvalg og 

forretningsudvalg, hvis både formand og næstformand deltager i 
forretningsudvalgsmøderne 

- Ældrerådet bør afholde to borgermøder om året. 
 
TMF har en kommende høring om de ordensreglementer, der hænger på 
kommunens grønne områder. Det er først efter sommerferien der kommer til 
at ske noget, og Lykke vender tilbage, så snart TMF sender et egentligt 
høringsudkast. TMF er blevet orienteret om at I skal have (mindst) fire uger, og 
de skal sende den i så god tid som muligt. Vi har også opfordret dem til at 
komme forbi med et oplæg på jeres møde i TMU, hvis du/I finder, at det er en 
god ide. 
 
Bycykler, der flyder flere steder i KK 
 
Beslutning 
Udvalget vil på de sidste tre møder arbejde med hhv.: 
- Bycykler i det offentlige rum, herunder de private udlejeres ansvar 
- Principper for en ældrevenlig by 
- Opfølgning på rapport om tryghed i byen, herunder sammenhæng med 

Københavns Kommunes ny udkomne rapport. 
 

6. Nyt fra parkbrugerråd og følgegrupper mv. 
Den 17. september kl. 16.00 - 19.00 inviterer Bynatur til et temamøde om fremtidens  
græsning på Amager Fælled, og vi håber at I har mulighed for at sende  
en repræsentant til mødet. 
På temamødet skal vi drøfte scenarier for mere græsning på Amager Fælled.  
Scenarierne skal anvendes i arbejdet med en ny udviklingsplan for Amager Fælled.  
Fra politisk hold har man bedt os om at komme med et forslag til, hvordan Amager  
Fælled kunne se ud hvis 50% af arealerne blev afgræsset. Forslaget skal tage hensyn  
til den rekreative brug af området. 
Medlemsforslag om øget biodiversitet via græssere på Amager Fælled | Københavns 
Kommunes hjemmeside (kk.dk) 
De nuværende folde - foldene med skotsk højlandskvæg centralt på Amager Fælled,  
folden med Exmoor ponyer mod syd, og en mindre fold med får i et område med  
pileurt - dækker 20% af de grønne arealer på Amager Fælled. 
I Bynatur er vi ved at lægge sidste hånd på et program for teammødet. Programmet  
forventer vi at sende ud i starten af september. 

https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Borgerrepr%C3%A6sentationen/m%C3%B8de-20062024/referat/punkt-30
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Borgerrepr%C3%A6sentationen/m%C3%B8de-20062024/referat/punkt-30


3 

Møde i Teknik- og Miljøudvalget 
Den 2. september 2024 
 

 

 
Møde i parkbrugerrådet for Amager Strandpark 11. september, hvor Arne Bjørn deltager: 
Der skal besluttes, hvilke fysiske forbedringer, der skal udføres i 2025. 
Forslag til fysiske forbedringer i Amager Strandpark 2024  

 Oversigten er opdateret 12. august 2024 

 Økonomisk ramme for 2025: 327.321 (afventer økonomipartner) 

  
Medlemmernes forslag 

1 Bedre adgangsforhold ved den lille børnestand i Kanalen (trappe)  

2 Lille tribune med plads til opbevaring af strandsportsudstyr ved strandsportsarealet.  

3 Information /plancher om strandparkens natur og biodiversitet  

4 Renovering af naturlegepladsen ved Kilometerbroen 

5 Udvidelse af badebroen for enden af Kilometerbroen med et T og bænk til aflægning af tøj 

6 Trappe over diget ved Naturlegepladsen og strandsportsarealet  

7 Legeredskaber på plænen bag Strandtutten 

8 Bedre skiltning af fritløbsområdet ved Søstjernen 

9 Badekurve på broerne - til opbevaring af udstyr mens man bader.  

Forvaltningens forslag  
9 Indretning af en plads ved kanalen til ophold og klargøring af kajak og SUP (kajakstativ, vaskeplads, 

opholdsmøbler og bro/nedgang til vand) 

10 Ny badesti i sandet, alternativ forlængelse af eksisterende  

11 Stenrev/snorklesti i området ved Havheksen 

12 Udskiftning af gamle vejskilte i strandparken 

13 Renovering af petanque banen 

14 Renovering af basketball banen ved Tiøren 

15 Tiltag for padder, herunder grønbroget tudse, langs den oprindelige strand (stenbunker) 

16 Tiltag for mere biodiversitet og bedre adgang til Grønningen  

 Indkøb af flere dykkervogne  

 
Orientering 
Ulla melder afbud til mødet den 17. september. Desværre har ingen andre  
udvalgsmedlemmer mulighed for at deltage. Det følgende møde, den 7. oktober, 
deltager Ulla. Der er umiddelbart ikke indkaldt til flere møder i indeværende år,  
men til næste år, når et nyt ældreråd tiltræder 
 
Beslutning 
Ved mødet i parkbrugerrådet for Amager Strandpark 11. september, hvor Arne 
Bjørn deltager på Ældrerådets vegne, har udvalget besluttet at prioritere følgende 
tre fysiske forbedringer: 

- Information /plancher om strandparkens natur og biodiversitet  
- Udvidelse af badebroen for enden af Kilometerbroen med et T og bænk til aflægning af 

tøj 
- Renovering af petanque banen 

 
 
7. Henvendelse fra Borgerrådgiveren 
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Udvalget har følgende bemærkninger til spørgsmålene i Borgerrådgiverens 
henvendelse. 
 

1. Er det jeres oplevelse, at digitalisering hindrer, at alle borgere har samme 
adgang til kommunikation med kommunen? 

 
Når borgere henvender sig til Københavns Kommunes hovednummer henvises 
der ofte til en digital blanket, hvilket skaber en barriere for kommunens mange 
ikke digitale (ældre) borgere. 
 

2. Har I viden om, at borgere inden for jeres område har udfordringer med 
kommunens digitale selvbetjeningsløsninger eller øvrige digitale indgange? 

 
Mange borgere oplever en meget lang svartid når de henvender sig til 
kommunen. Selv når det handler om simple afklaringsspørgsmål venter borgere 
otte uger på svar, ligesom der er eksempler på, at man som svar får besked om, at 
ens henvendelse er gået tabt grundet digitale problemer. Begge problematikker 
er i særdeleshed udprægede i Teknik- og Miljøforvaltningen.  
 

3. Stiller kommunen alternative kommunikationsmuligheder til rådighed for 
borgere inden for jeres område, som ikke har mulighed for at kommunikere 
digitalt eller benytte digitale selvbetjeningsløsninger? 

 
Det er lovmæssigt sikret, at ikke digitale borgere, skal kunne henvende sig til 
kommunen på anden vis. Desværre har der med f.eks. affaldsordningen være 
områder, hvor det alene har været muligt at henvende sig digitalt. 

 
4. Hvad kunne I ønske jer af forbedringer af muligheden for digital 
kommunikation og selvbetjening i Københavns Kommune? 

 
Københavns Kommune kunne med fordel tage inspiration fra andre, feks. Yousee, 
hvor deres robot/digitale indgang sørger for, at man bliver henvist til den rigtige 
afdeling.  
Vigtigst af alt, skal det dog være lettere at fravælge digitale løsninger og altid 
muligt at kunne få personlig betjening - og ikke som sidste valgmulighed. 
Kommunen er nødt til at sikre en bedre oplæring af medarbejdere, så de er klædt 
tilstrækkeligt på til at videresende til rette sted. I mange tilfælde har 
medarbejderne ikke et stort nok organisationskendskab og henviser derfor ofte til 
hjemmesider og andre digitale løsninger, til borgere der ikke har mulighed for 
eller ønsker at benytte disse.  
 
 
8. Næste udvalgsmøde den 30. september 2024 

På næste udvalgsmøde den 30. september vil der på dagsordenen være fokus på 
hhv.: 
By/Lejecykler i det offentlige rum og private firmaers ansvar deri. 
Udvalget giver input til principper om ’Ældrevenlig by’ 
Høring for retningslinjer for lokale trafikplaner – udvalget udarbejder et udkast, 
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der kan behandles på det efterfølgende forretningsudvalg, men grundet deadline 
25. oktober ikke kan dagsordenssættes på Ældrerådsmødet den 30. oktober og 
derfor kommer i skriftlig votering til hele rådet. 
 

9. Eventuelt 
65+ Bispeengen inviterer til første møde 17. september kl. 15 i beboerhuset i 
Lundtoftegade. Ulla har tidligere deltaget i Følgegruppen for ’Senior i 
Bispeengen’ og deltager på det kommende møde den 7. oktober, men der skal 
findes en ny repræsentant for Ældrerådet til den nye valgperiode.  
Kontakt Ulla, hvis man ønsker yderligere info. 
 


